

Referat af Styregruppemøde 09.03.2017 kl. 13.00-15.00 Globalt Fokus, Undergrunden	
Deltagere	<p><b>Til stede:</b> Gunvor Bjerglund Thomsen (DUF), Vagn Berthelsen (Ibis), Jørgen Estrup (FN-Forbundet), Jakob Kronik (Verdens Skove), Kirsten Auken (Danmission), Mette Müller (DH), Jeef Bech (CISU), Peter Blum Samuelsen (DMRU), Jacob Fjalland (WWF), Laust Leth Gregersen (Red Barnet), Sarah Johansen (CARE), Tania Dethlefsen (S&amp;S), Birgitte Qvist-Sørensen (FKN)</p> <p>Fra sekretariatet: Peter, Katrine og Mathias</p>
Punkt 1	<p><b>Godkendelse af referat og dagsorden</b>                      Dagsorden og referat godkendt.</p>
Punkt 2	<p><b>Update fra sekretariatet</b>                      ved Peter Christiansen</p> <p>PC gennemgik kort det reviderede budget for 2017, herunder at sekretariatet er gået over til tidsregistrering og opgørelse af aktivitetsspecifik konsulentbistand. PC orienterede om personale og struktur. Katrine er blevet tilbudt rollen som souschef og der genansættes ikke en ”ny Kira” (endelig udmøntning af FL-nedskæring). PC orienterede desuden om tankerne og planen for en ny GF arbejdsplan omkring fire søjler – netværk og interessevaretagelse, SDGerne, CS rolle og kapacitet inkl puljen. Disse umiddelbare tanker vil blive præsenteret for UM ved forestående årsmøde 10. marts. PC er på rundtur til kaffemøder med alle medlemmer. Der samledes desuden kort op på processen omkring strategiske partnerskabsaftaler med Danida og SDG-rundbord.</p>
Punkt 3	<p><b>Accountability Framework for Globalt Fokus</b></p> <p>Tania og Katrine beskrev baggrunden for arbejdet med et accountability framework samt proces og overskrifter for de afklaringer, der ligger i dette arbejde.</p> <p>Det besluttedes at nedsætte en arbejdsgruppe, der arbejder videre med det samlede framework – pt. Tania og Jann samt Katrine fra sekretariatet.</p> <p>Der åbnedes for en runde af kommentarer ift den overordnede retning for det videre med et accountability framework. Herunder hovedpointerne, der blev fremhævet:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Handlekraft. Vigtigt at styregruppe og FU har mandat til at tage beslutninger.</li> <li>• GF skal kunne sende fælles henvendelser, der afspejler bredden af vores medlemmers samarbejde – også på temaer som det ikke er alle, der har indsigt i. Vi skal have tillid til tematiske arbejdsgrupper.</li> <li>• Vigtigt at få klarhed over GF’s repræsentation udadtil – udvælgelse, mandat, input, feedback, sekretariatssupport, etc.</li> </ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• GF skal have et setup, hvor vi kan arbejde på flere niveauer – ikke kun ministerbreve om brede udviklingspolitiske emner.</li> <li>• Indstillingsmandat skal også kunne ligge i SG i særlige tilfælde – ikke kun urafstemning.</li> <li>• Koordinering med 92-gruppen.</li> </ul> <p>Tania inviterede SG-medlemmer til at agere 'backing group' på UPR. UPR-repperne kommer tilbage med bud på behov og setup, inkl evt sekretariatssupport, efter UPR-startupmøde.</p>
Punkt 4	<p><b>Sign on/off procedure i Globalt Fokus</b></p> <p>Mathias præsenterede kort gældende procedurer og skitserede to konkrete udfordringer som havde givet anledning til at få styregruppens kommentarer på GF's godkendelsesprocedurer for skriftlige henvendelser.</p> <p>Styregruppens kommentarer:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vigtigt at have blik for hvordan vi arbejder med SDG'erne nationalt</li> <li>• Vigtigt at mandatet udadtil er klart</li> <li>• GF skal også kunne danne ramme om de arbejdsgrupper, der ikke har sekretariatssupport (associerede)</li> <li>• Vigtigt at det ikke bliver en hæmsko for organisationers samarbejde at blive fedtet ind i GF accountability - der må være tillid til dem der arbejder med tingene.</li> <li>• Vigtigt at huske at der har været meget få problemer med gældende procedurer</li> <li>• Sign-off-proceduren giver også opmærksomhed omkring output</li> <li>• Sekretariatet spiller vigtig rolle i at gennemføre processerne i rette ånd</li> </ul> <p>Det besluttedes at evt ændringer af sign off-proceduren også håndteres i den nedsatte arbejdsgruppe (se punkt 3).</p>
Punkt 5	<p><b>Verdensmålene. Globalt Fokus fremtidige rolle.</b></p> <p>Laust præsenterede kort baggrunden og opsummerede det strategiske oplæg som var fremsendt som bilag. Herefter åbnedes for diskussion. De fremsatte kommentarer danner grundlag for revisionen af konceptpapiret:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Partnerskabstilgangen skaber legitimitet.</li> <li>• Vigtigt med strategisk sammenhæng med VBN og 92-gruppen, men koordination og dobbeltarbejde må ikke fylde for meget.</li> <li>• Vigtigt også at prioritere kapacitetsopbygningen af medlemmer omkring SDG'erne bredere end blot partnerskaber.</li> <li>• Vigtigt også at følge monitorering og implementering politisk (baselines, indikatorer, skyggerapporter, etc).</li> </ul>

	<ul style="list-style-type: none"><li>• Partnerskaber kan være med til at skabe klarhed om CS rolle. SDG kan være løftestang for at gøre vores rolle som aktører tydelig.</li><li>• Vi skal have blik for hvem vi har tætte relationer til politisk. Vi skal være OBS på at skabe relationer til alle partier.</li><li>• Arbejde med tværpolitisk netværk vigtigt – også selvom det kræver ressourcer. Vigtigt at der er reelt Borgen-ejerskab til tværpolitisk netværk. Tværpolitisk netværk kan måske ikke skabe enighed men agere mobiliserende. Byg på erfaringer fra S&amp;S.</li><li>• Blik for balancen mellem medlemsorganisationer og GF</li><li>• Vi skal stå som dem, der har det tekniske, politiske, etc overblik på SDG-området.</li><li>• Vi skal byde andre aktører ind til samarbejder der følger op på rundbord</li><li>• Vigtigt at have blik for hvem vi ikke havde med til rundbordsarrangementet. Vi kan ikke fortsætte med at tale med de omvendte.</li><li>• Vigtig afklaring om hvad GF's rolle i Danmark skal være</li><li>• Vi mangler fortsat vores grundarbejde omkring vores holdning til de specifikke mål</li><li>• SDGERne må ikke blive et eksportkatalog – vi skal have klare udmeldinger om vores syn på dem</li><li>• Vi skal rykke vores holdninger videre på indholdet nu hvor vi har ”vundet” på principperne. Universaliteten er ikke nødvendigvis alment accepteret.</li></ul>
Punkt 6	<b>Nye medlemmer:</b> Tre organisationer, Emergency Architecture & Human Rights, Bahrain Centre for Human Rights og SILBA Office, blev budt velkommen som nye medlemmer.
	<b>Næste møde:</b> Mandag den 15. maj, kl. 13-15